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Original : français

DEUXIEME SESSION DE LA REUNION INTERGOUVERNEMENTALE D'EXPERTS SUR L'AVANT-PROJET DE CONVENTION POUR LA SAUVEGARDE DU PATRIMOINE CULTUREL IMMATERIEL

Paris, Siège de l’UNESCO, 24 février-1er mars 2003

NOTE DU SECRETARIAT 

Documents de travail

A sa 164e session, le Conseil exécutif a décidé d'inviter « le Directeur général à convoquer une ou plusieurs réunions intergouvernementales d'experts de catégorie II, dont la première aurait lieu en septembre 2002, afin de définir le champ de l'avant-projet de convention internationale et de faire avancer les travaux sur ce texte ». La première de ces réunions s’est tenue du 23 au 27 septembre 2002 au Siège de l’Organisation. Un rapport des discussions a été diffusé auprès des Etats membres. 

Au cours des débats sur l’avant-projet, onze
 Etats ont soumis des amendements à l’examen de l’ensemble des participants. En outre, en réponse à la lettre circulaire CL36/29 du 29 juillet 2002 adressée par le Directeur général aux Etats membres, Membres associés et Etats observateurs, cinquante-huit
 réponses supplémentaires ont été reçues par le Secrétariat. L’ensemble de ces contributions ont fait l’objet de deux compilations: 

· la première, intitulée « Compilation des commentaires généraux reçus des Etats membres » (Doc. CLT 2002/CONF.205/5), regroupe l’ensemble des explications et éclaircissements d’ordre général;

· le second, intitulé « Compilation des amendements des Etats membres concernant l’avant-projet de Convention pour la sauvegarde du patrimoine culturel immatériel » (Doc.CLT-2002/CONF.205/3Rev.), ne constitue pas une nouvelle version du texte mais souhaite présenter, de façon exhaustive, l’ensemble des modifications proposées par les Etats, ou leurs commentaires d’ordre plus spécifique, regroupés selon l’article ou la disposition de l’avant-projet concerné. 

(English overleaf)

[image: image2.png]B




[image: image3.png]B




United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization

Organisation des Nations Unies pour l’éducation, la science et la culture
Distribution: limited 
   CLT-2003/CONF.205/3 Rev.

Distribution limitée
           Paris, 12 February 2003


                       Original: French

SECOND SESSION OF THE INTERGOVERNMENTAL MEETING
OF EXPERTS ON THE FIRST PRELIMINARY DRAFT OF AN
INTERNATIONAL CONVENTION FOR THE SAFEGUARDING
OF THE INTANGIBLE CULTURAL HERITAGE 

UNESCO Headquarters, Paris, 24 February – 1 March 2003

NOTE BY THE SECRETARIAT

Working documents

At its 164th session, the Executive Board decided to invite “the Director-General to convene one or more category II intergovernmental meetings of experts, the first of which could take place in September 2002, to define the scope and to take forward the work on the preliminary draft of an international convention”. The first such meeting was held from 23 to 27 September 2002 at UNESCO Headquarters. A report on the discussions was disseminated to the Member States.

During the debate on the preliminary draft, 11 States
 submitted amendments to be considered by all participants. Then, in response to circular letter CL/3629 of 29 July 2002 from the Director-General addressed to Member States, Associate Members and Observer States, 58 additional replies
 were received by the Secretariat. These various contributions have been the subject of two compilations:

· the first, entitled Compilation of general comments received by Member States
(CLT 2002/CONF.205/5), contains all explanations and clarifications of a general nature,

· the second, entitled Compilation of amendments by Member States concerning the first preliminary draft convention for the safeguarding of the intangible cultural heritage 
(CLT 2002/CONF.205/3 Rev.) is not a new version of the text, but rather contains an exhaustive presentation of all changes proposed by States, together with more specific comments, arranged by the article or provision concerned of the first preliminary draft.

(français au verso)
� Bénin, Bolivie, Espagne, Emirats Arabes Unis, Finlande, France, Italie, Indonésie, Japon, Ouganda, Tunisie.


� Algérie, Allemagne, Argentine, Australie, Autriche, Azerbaïdjan, Barbade, Belgique, Bénin, Bolivie, Brésil, Bulgarie, Cambodge, Canada, Chili, Chine, Colombie, Corée (Rép. de), Costa Rica, Croatie, Danemark, Egypte, Emirats Arabes Unis, Espagne, Ethiopie, Finlande, France, Georgie, Inde, Indonésie, Irak, Italie, Islande, Japon, Koweït, Liban, Lituanie, Malawi, Mali, Maroc, Mexique, Niger, Nigeria, Norvège, Ouganda, Pays-Bas, Philippines, Portugal, Qatar, République tchèque, Sainte Lucie, Suède, Suisse, Tunisie, Turquie, Vanuatu, Groupe africain, Etats-Unis. En outre, le Secrétariat a reçu la contribution de l’ONG Traditions pour Demain.


� 	Benin, Bolivia, Finland, France, Indonesia, Italy, Japan, Spain, Tunisia, Uganda, United Arab Emirates.


� 	Africa group, Algeria, Argentina, Australia, Austria, Azerbaijan, Barbados, Belgium, Benin, Bolivia, Brazil, Bulgaria, Cambodia, Canada, Chile, China, Colombia, Costa Rica, Croatia, Czech Republic, Denmark, Egypt, Ethiopia, Finland, France, Georgia, Germany, Iceland, India, Indonesia, Iraq, Italy, Japan, Kuwait, Lebanon, Lithuania, Malawi, Mali, Mexico, Morocco, Netherlands, Niger, Nigeria, Norway, Philippines, Portugal, Qatar, Republic of Korea, Saint Lucia, Spain, Sweden, Switzerland, Tunisia, Turkey, Uganda, United Arab Emirates, United States, Vanuatu. The Secretariat has also received a contribution from the NGO Traditions pour Demain.





